
DRUGA MOBILNOST V OKVIRU PROJEKTA  
SOCIAL INCLUSION  THROUGH ENVIRONMENT

Erasmus+ projekt se tudi letos nadaljuje v polnem zagonu.

Od 3. 10. do 7. 10. 2022 smo izpeljali drugo mobilnost in 
obiskali partnerje v Franciji, v kraju La Roche sur Yon, ki leži 
v pokrajini Vendee v zahodni Franciji. Nekaj starih obrazov 
in veliko novih,predvsem pa nešteto novih doživetij; prvič 
z letalom, prvič v Franciji, prvič namakali noge v Atlantiku, 
prvič jedli avtohtono bageto in seznam se še nadaljuje.

Naši gostitelji so nam pripravili pester program. Prvi dan 
je bil v znamenju spoznavanja, raznih igerin ogledo-
vanja ogromne šole, ki jo obiskuje 2200 dijakov in na njej 
poučuje 200 učiteljev.

SMO SE NAREDILI FRANCOzE?  
To ravno ne, smo jih pa obiskali.

Naslednje dni smo aktivno spoznavali okolico. Prekole-
sarili smo del umetno ustvarjenega, le 45kvadratnih kilo-
metrov velikega otoka Noirmoutier, na katerem pridelu-
jejo sol. Letošnje poletje jebilo zaradi vročine še posebno 
ugodno. Spoznali smo kolesarski center, v katerem je 
dobrodošelvsak, ki potrebuje kolo ali pa ga želi popraviti 
v njihovi delavnici. Z raznimi akcijami in dogodkidruštvo 
skrbi za tujce, upokojence, mladino. Tudi za nas so lepo 
skrbeli in tako smo se preizkusiliv raznih igrah, razstavljan-
ju kolesa, prepoznavanju rezervnih delov, se šli spomin, 
kviz, kolesarilipo stezi 
za pumptrack in se 
merili v hitrosti. Prek 
celega tedna smo 
sodelovali tudi v fo-
tografskem projektu 
Wear(e) Nature in pro-
fesionalni fotograf je 
naše obraze spremenil 
v drevesne liste. Več o 
tem pa n a naslednji 
strani.

Teden je hitro minil, poslovili 
smo se s tradicionalno glasbo 
regije Vendee, plesom v krogu z 
gromozanskim briošem, ki smo 
ga za slovesni zaključek pojedli 
skupaj z ostalimi tipičnimi jedmi.

Ste vedeli?

Francoske osnovne šole so ob 
sredah zaprte, učenci ta dan 
zapolnijo s športnimi in  
glasbenimi dejavnostmi.

Izmenjava je bila zame nepozabna 
izkušnja, saj sem v enem tednu spozna-
la veliko novih prijateljev, njihove na-
vade in kulturo, poskusila sem nove 
jedi oz. jedi, pripravljene na drugačen 
način, ki jih prej še nikoli nisem jedla. 
Tudi sam kraj, v katerem smo preživeli 
teden, je name naredil lep vtis in vesela 
sem, da sem lahko del tega projekta.

Rachel Markič, 9. c

Na izmenjavi mi je bilo zares super. 
Cel program je bil dobro načrtovan in 
pa tudi dobro izpeljan. Najljubše mi 
je bilo, ko smo kolesarili po otoku in si 
aktivno ogledovali znamenitosti. Tudi 
izkušnja “biti pri nekom neznanem” 
mi je bila zelo všeč, predvsem pa čisto 
nova. Želim še kdaj ponoviti in komaj 
čakam, da pridejo pogledat našo prel-
epo Slovenijo.

Taja Golc, 9. a

S svojo prvo izmenjavo sem zelo zado-
voljna, saj sem si že kar nekaj let želela 
obiskati Francijo.
Da pa sem to lahko izpolnila v tako do-
bri družbi, je pa še nekaj veliko boljšega. 
Potovanje in vse skupaj polepšajo tudi 
dobrosrčni Francozi. Vrhunec Erasmu-
sa mi je bilo pa seveda morje, ker sem 
ga letos obiskala prvič.

Pavla Poklukar, 9. b

Zase lahko rečem, da sta bili izmen-
javi v Nemčijo in sedaj v Francijo ena 
najlepših priložnosti, ki sem jih imela 
možnost izkusiti. Ti dve izmenjavi sta 
bili zame neverjetni in nepozabni. Že 
od nekdaj se mi je Francija zdela izred-
no zanimiva in privlačna država. Želja, 
spoznati to
državo, se mi je uresničila. Prvič v 
življenju sem v Francijo odpotovala z 
letalom. Kanček strahu je bil prisoten, zapisala: Katja Marenk, koordinatorica projekta

vendar je bil čudovit let z lepim pogle-
dom na pokrajine, ki smo jih preleteli. 
V Franciji sem v prvi vrsti spoznala pri-
jazne in srčne ljudi. Poleg tega sem vi-
dela nove kraje, okušala njihove jedi, se 
učila njihovega jezika in sodelovala pri 
pouku oziroma spoznala njihov način 
šolanja. V večernem času sem preživela 
s francosko družino, ki me je zelo lepo 
sprejela in skrbela zame. Želim si, da 
bi tudi v prihodnje še imela možnost 
na takšen način spoznavati različne 
države,
ljudi, njihovo kulturo itd. Po tihem se že 
veselim naslednjega potovanja.

Neža Jelenc, 9.b

S svojo izmenjavo v Franciji sem zelo 
zadovoljna. Sam program je bil zelo 
zanimiv, seveda pa ne bi bil tako zan-
imiv, če z nami ne bi bilo tako dobrih 
ljudi. Že več let sem si želela v Francijo, 
zato me je izmenjava še bolj razveselila. 
Spoprijateljila sem se z veliko ljudmi. 
Prepričana sem, da bomo z večino os-
tali v kontaktu in se še kdaj srečali.

Julija Jelenc, 9.b

Moja druga izmenjava je 
bila sedaj v Franciji. Seveda 
čisto druga izkušnja. Gostil 
me je fant, kar seveda ni bilo 
tako odlično, vendar sem z 
obiskom Francije zadovolj-
na. Zelo rada se bom vrnila 
in šla pozdravit tudi pri-
jatelje, ki sem jih tam videla. 
Najbolj mi je bila všeč sreda, 
ko smo se s kolesi odpeljali 
po otočku. Izkušnje ne bom 
pozabila, seveda pa tudi 
ne prijateljev in lepote te 
države. 
                       Urša Jelenc, 9. b

V Francijo bi se še rada vrnila, ampak 
me je presenetilo, da res slabo govorijo 
angleško. Komunicirali smo ob pomoči 
prevajalnika in mimiko, kar mi res ni bilo 
ugodno. Hrana je bila dobra, še posebej 
dan, ko smo jedli v šolski restavraciji. 
Pri družini, pri kateri sem živela, so bili 
prijazni in spoštljivi, motilo me je samo, 
da zvečer nismo nič družabnega delali 
in sem šla zelo zgodaj spat. Kolesarjenje 
je bilo zelo zabavno. Z Nemci in nekaj 
Francozi smo še v stiku. 

Estera Perko, 9. b

Prebivale smo pri francoskih učencih. 
Večino časa smo preživele v njihovi 
srednji šoli, a popoldan smo bile z 
družino in gostiteljem. Seveda nismo 
bili ves čas v šoli in so nas peljali tudi na 
okoli po La Roche sur Yonu. En dan smo 
si ogledali mesto, drugi dan pa so nas 
peljali do obale, po kateri smo kolesarili. 
Bil je res lep in nepozaben teden, ki si 
ga bomo vsi zapomnili za vse življenje. 
Komaj čakamo, da se z novimi prijatelji 
ponovno srečamo, a tokrat v Sloveniji. 

Eva Eržen, 9. b

Skozi cel teden nas je umetnik - fotograf Maxime Pa-
teau upodabljal z drevesnimi listi. S posebno tehniko 
dvojne osvetlitve nas je povabil v velik črn foto studio. 
Najprej smo si morali izbrati list, ki bi najbolje predstav-
ljal tebe, nato je umetnik najprej osvetlil list nato pa še 
tvoj portret iz profila.  Osvetljevanje je trajalo par sekund in v tem času 

si moral sedeti popolnoma pri miru.
Ko smo umetnika vprašali kako je sploh prišel na to idejo je povedal: 

“ Ob pogledu na velika okna in drevesa, ki sem jih videl skozi njih, sem 
pomislil, kako bi uporabil prosojnost oken in  in čudovite narave. Tako 

semuporabil svetlobo, ki proseva skozi liste in reflektira obraze vseh nas. 
Kajti mi vsi smo narava in brez narave ne obstajamo. Zato moramo ohranjati 

naravo in se zavedati kako pomembna je za nas.”  Hvala Maxime!

Wear(e) Nature 
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